
 

 

Број: 05/1-50-13-26-42-4/18 

Сарајево, 22. 2. 2018. године  

 

 

ИЗВЈЕШТАЈ 

 

 

са састанка чланова Независног одбора Парламентарне скупштине БиХ као 

независног 

тијела полицијске структуре БиХ са руководством Граничне полиције БиХ 

 

 

Састанак је одржан 25. 01. 2018. године, с почетком у 11 часова, у просторијама 

Граничне полиције БиХ у Сарајеву. Присуствовали су: Зоран Галић, директор 

Граничне полиције БиХ, Слободан Крстић,  помоћник директора за организацију и 

операције, Татјана Кљечанин Мартић, предсједница Независног одбора, Енес 

Обралија, први замјеник предсједнице Независног одбора и Никола Џамбас члан 

Независног одбора, те Ивана Ловрић, секретар Независног одбора.  

 

Директор Граничне полиције БиХ Зоран Галић пожелио је добродошлицу члановима 

Независног одбора и рекао да је на располагању за сва евентуална питања. 

 

Татјана Кљечанин Мартић, предсједница Независног одбора, укратко је образложила 

разлог посјете. Рекла је да је посјета организована у складу са закључком са 40. 

сједнице Незавсног одбора и редовним планским актиностима Независног одбора с 

циљем одржавања континуитета сарадње с полицијским агенцијама из своје 

надлежности. 

 

Директор Граничне полиције на почетку разговора истакао је да је Гранична полиција 

БиХ формирана 2000. године, са посебним циљем надзора и контроле елемената 

безбједности граничне линије и посебним оствртом на контролу њеног преласка. 

Гранична полиција БиХ покрива граничну линију у дужини око 1670 км, а од тога је 

само 1003 км са Европском унијом, и остварује ближу и добру сарадњу са Републиком 

Хрватском. 

Када је у питању безбједност граничне линије, директор је истакао да је Гранична 

полиција БиХ у значајној мјери све своје ресурсе и капацитете усмјерила у заштиту 



 

државне границе по питању илегалне миграције, гдје су суочени са великим притиском 

а заједно са Службом за послове са странцима. Истакао је да је само од почетка ове 

године спријечен улазак око 80 илегалних миграната те да су били приморани да 

пребаце одређене ресурсе специјалне јединице Граничне полиције БиХ на критичне 

тачке ради спречавања илегалних улазака, а што изискује додатна финансијска 

средства. Такође, дирекор је истакао да у вези с овим питањем остварују изузетно 

добру сарадњу са колегама из Министарства унутрашњих послова Републике Србије. 

 

Директор је нагласио и да су у протеклом периоду учествовали у двије међунардне 

акције, када су похваљени од СЕЛЕЦ-а као друга најуспјешнија полицијска агенција 

односно држава по питању оперативних активности у борби против организованог 

прекограничног криминала. Такође, имају врло запажене резултате у погледу запљене 

одређене количине оружја и наоружања те опијата. 

Што се тиче националне заступљености запослених у Граничној полицији БиХ, 

директор је истакао да се о томе води рачуна, да се поштују законски прописи, да се 

тачно зна у којем проценту су заступљени припадници конститутивних народа и да се 

то поштује приликом пријема нових државних службеника, намјештеника, 

полицијских службеника и кадета. 

Директор је истакао и то да Гранична полиција БиХ пет година, до доласка овог 

менаџмента, није вршила пријем нових полицијских службеника па је недостајало око 

560 службеника. У међувремену су расписана три конкурса за пријем, један је завршен 

а два су у току, и тако се покушава ријешити проблем недовољног броја полицијских 

службеника. Оно што свакако треба истаћи је и то да је у 2017. године Гранична 

полиција БиХ остала без додатних око 100 полицијских службеника који су отишли 

због испуњавања законских услова за остваривање права на пензију (24 редовна и 72 

ванредна пензионисања). Тако да се и поред одобрених запошљавања и даље значајно 

осјети недостатак запослених у Граничној полицији БиХ. 

 

Велики дугогодишњи проблем Граничне полиције БиХ, истакао је директор, јесте и 

недостатак полицијских службеника на терену, посебно на подручју Требиња и 

Кантона 10, а што би се могло превазићи новим Законом о полицијским службеницима 

БиХ, којим је предвиђен екстерни премјештај полицијских службеника унутар 

полицијских агенција. Такође, проблем представља и недостатак средстава за техничко 



 

односно сензорско покривање одређеног подручја, а које би ријешило недостатак 

полицијских службеника на терену. 

Директор је такође нагласио да имају коректну сарадњу са другим полицијским 

агенцијама у БиХ, али да би она могла бити још боља, те сматра да би руководиоци 

полицијских агенција на државном нивоу, заједно са Тужилаштвом БиХ, морали бар 

једном у три мјесеца одржати заједнички састанак, како би свеукупна ситуација 

безбједности на државном нивоу била задовољавајућа. Такође, веома добра сарадња је 

и са колегама из земаља региона (Србија, Хрватска и Црна Гора). Граниична полиција 

БиХ у односу на земље у региону има најбољи статус и положај а у прилог тој тврдњи 

директор је истакао да је Гранична полиција БиХ једина полицијска агенција која је по 

одређеним законима БиХ самостална у свом раду и у оперативном и финансијском 

смислу. 

Директор је нагласио да Гранична полиција БиХ унутар својих јединица има 

антибомбни тим оспособљен и опремљен да одговори изазовима када је ријеч о 

тешким минско-експлозивним средствима.  

Што се тиче теренских канцеларија, директор Галић посебно је нагласио велики 

проблем у Грахову, Чапљини и Градишки јер бораве у изнајмљеним просторијама за 

које плаћају велику закупнину.  

 

 

Чланови Независног одбора на крају су нагласили да ће Независни одбор и даље, у 

оквиру својих надлежности, пружати подршку раду Граничне полиције БиХ и 

пожељели им много успјеха. 

 

Састанак је завршен у 12.30 часова. 

 

 

 

 

                                                                                     ПРЕДСЈЕДНИЦА 

                                                                              НЕЗАВИСНОГ ОДБОРА 

 

                                                                                Татјана Кљечанин Мартић 

 

 


